
Stowarzyszenie EURUS informuje

W kwietniowym numerze M-6 zaprezentowaliÊmy inicjatyw´ stowarzyszenia EURUS (za∏o˝onego przez
cz∏onków spó∏dzielni) polegajàcà na umo˝liwieniu naszej m∏odzie˝y startu do ˝ycia zawodowego i za-
k∏adania firm oraz w∏àczeniu si´ do inwestycji polegajàcej na wybudowaniu mieszkania. DziÊ ponawia-
my proÊb´ o nadsy∏anie ankiet, zwiàzanych z tà inicjatywà, zamieszczonych w tamtym M-6. 

PISMO MI¢DZYZAK¸ADOWEJ
SPÓ¸DZIELNI MIESZKANIOWEJ

„ENERGETYKA”

26 maja br., w sali konferencyjnej ZUS przy ul. Czerniakowskiej 16, odby∏o si´ 57. Zebranie Przedsta-
wicieli Cz∏onków MSM Energetyka. W obradach, trwajàcych 11 godzin, uczestniczy∏o 101 spo-
Êród 120 delegatów reprezentujàcych wszystkie osiedla oraz cz∏onków oczekujàcych. Zebraniu prze-
wodniczy∏ Marek ˚yszko z os. Stegny Po∏udnie. Funkcj´ zast´pcy przewodniczàcego sprawowa∏ An-
drzej Sokoliƒski z os. Sielce, a sekretarza Krystyna Reszczyƒska z os. Stegny Po∏udnie. Asesorem by-
∏a Barbara Szymaƒska z os. Sadyba. Komisjami 57. ZPCz. kierowali: Komisja Wnioskowa – Stani-
s∏aw KryÊ z os. Stegny Po∏udnie, Komisja Mandatowa – Andrzej Szwaranowicz z os. Sadyba, Komi-
sja Skrutacyjna – Józef Klinger z os. Stegny Pó∏noc.
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57. Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków

Delegaci wyst´pujà do 
prezydentów RP i Warszawy

M-6M-6

Utworzenie specjalnej agendy
pomo˝e cz∏onkom spó∏dzielni

57. Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków dokona∏o
wyboru 9 cz∏onków Rady Nadzorczej. Zastàpili tych
cz∏onków, którzy zakoƒczyli swojà kadencj´ bàdê z∏o-
˝yli rezygnacj´:

Osiedle Sadyba: Zdzis∏aw Rothe (4 lata) • Osiedle
Stegny Po∏udnie: Andrzej Janowski (1 rok) • Krystyna

Nowi cz∏onkowie 
Rady Nadzorczej

P oczàwszy od II po∏owy br. b´dziemy mogli
wyst´powaç ze wspólnymi projektami, które

pozwolà nam pozyskiwaç w latach 2007-2009 bez-
zwrotne Êrodki finansowe z Unii Europejskiej oraz
z Norweskiego Mechanizmu Finansowego (dar-
czyƒcami sà kraje Europejskiego Stowarzyszenia
Wolnego Handlu oraz Europejskiego Obszaru Go-
spodarczego: Norwegia, Islandia, Liechtenstein,
a Êrodkami zarzàdza Biuro Mechanizmów Finan-
sowych w Brukseli). Obszary priorytetowe, w ra-
mach których mo˝liwe b´dzie ubieganie si´ o te
Êrodki, po og∏oszeniu konkursów i po przygotowa-
niu odpowiednich projektów, przedstawiono
w dniu 24 kwietnia br. podczas inauguracji Nor-
weskiego Mechanizmu Finansowego.

Do tych priorytetowych zaliczono nast´pujàce
obszary aktywnoÊci spo∏eczno-gospodarczej: De-
mokracja i spo∏eczeƒstwo obywatelskie • Ochrona Êro-
dowiska i zrównowa˝ony rozwój • Równe szanse i in-
tegracja spo∏eczna. W zwiàzku z tym goràco prosi-
my, cz∏onków spó∏dzielni i ich rodziny, o w∏àcze-
nie si´ do projektowania inicjatyw, które wydajà
si´ warte podj´cia i ubiegania si´ dla nich o Êrodki
finansowe. Pozwoli to, w wyniku szerokiej dysku-
sji spo∏ecznej, na wypracowanie wspólnego projek-

W porzàdku obrad, spoÊród 17 punktów,
by∏a tak˝e nowelizacja statutu. Po burz-
liwej wymianie zdaƒ, w wyniku g∏oso-

wania, punkt przewidujàcy dokonanie zmian
w statucie zosta∏ skreÊlony.

Po sprawozdaniach Rady Nadzorczej (wprowa-
dzenie Janusz Gajda) i Zarzàdu (wprowadzenie
Jan Radzikowski), a nast´pnie po rozpatrzeniu
wniosków z lustracji (uchwa∏a!) i informacji o re-
alizacji dwóch Porozumieƒ (pierwsze: ochrona
przed ha∏asem zwiàzanym z uruchomieniem Tra-
sy Siekierkowskiej, drugie: zamiana gruntów w os.
Sadyba), rozpocz´to dyskusj´, w której wzi´∏o
udzia∏ 18 osób. Skróty poszczególnych wystàpieƒ
na s. 2. Na s. 3 Stanowisko 57. ZPCz. skierowane
do Hanny Gronkiewicz – Waltz, prezydenta m. st.
Warszawy. W dyskusji, do przygotowanego wcze-
Êniej projektu Stanowiska, delegaci wnieÊli uwagi
dotyczàce ucià˝liwoÊci w innych osiedlach. Prze-
kazujàc M-6 do druku, redakcja nie dysponowa∏a
tekstem tego uzupe∏nienia. Do sprawy wrócimy.

57. ZPCz. dokona∏o wyboru dziewi´ciu cz∏on-
ków Rady Nadzorczej. Wi´cej poni˝ej.

Po zakoƒczeniu dyskusji nastàpi∏o podj´cie
uchwa∏ w sprawach: przyj´cia sprawozdania Rady
Nadzorczej • zatwierdzenia sprawozdania Zarzà-
du • zatwierdzenia sprawozdania finansowego
spó∏dzielni za 2006 r. • absolutorium dla cz∏onków
Zarzàdu. W tajnym g∏osowaniu absolutorium uzy-
skali Jan Radzikowski – prezes Zarzàdu i Sylwe-
ster Mirecki – zast´pca prezesa Zarzàdu. Absoluto-
rium nie uzyska∏ Grzegorz Engelbrecht – cz∏onek
Zarzàdu ds. gospodarki zasobami mieszkaniowy-
mi. Ani podczas wczeÊniejszych zebraƒ grup
cz∏onkowskich, ani podczas dyskusji na ZPCz. nie
pad∏y wobec niego krytyczne uwagi; po og∏osze-
niu wyników glosowania w sprawie absolutorium
wskaza∏ na t´ osobliwoÊç jeden z delegatów.

W 14. punkcie obrad rozpatrzono odwo∏ania 10
cz∏onów od uchwa∏ Rady Nadzorczej o wyklucze-
niu z MSM Energetyka (zaleg∏oÊci czynszowe).

Wykluczenia utrzymano wobec czterech cz∏onków,
pozostali sp∏acili przed ZPCz. ca∏oÊç lub prawie ca-
∏oÊç zad∏u˝enia.

Koƒcowa cz´Êç obrad odbywa∏a si´ w zamiesza-
niu. Sprawozdanie Komisji Wnioskowej ciàgn´∏o
si´, w zwiàzku z tym, ponad dwie godziny. Obej-
mowa∏o 34 wnioski – najwi´cej skierowano ich do
Zarzàdu i Rady Nadzorczej. (ss)

tu, w tym zakresie, na lata 2007-2009 tj. w okresie
kiedy te fundusze mo˝na b´dzie pozyskiwaç.

JednoczeÊnie, ju˝ teraz, pragniemy poddaç
pod t´ szerokà spo∏ecznà dyskusj´ propozycje, by
wykorzystujàc fundusze z Unii Europejskiej oraz
z Norweskiego Mechanizmu Finansowego, na
zasadzie wspólnego partnerskiego przedsi´wzi´-
cia spó∏dzielnia – stowarzyszenie, utworzyç
agend´ (obejmujàcà dzia∏alnoÊç gospodarczà
i us∏ugi socjalne dla cz∏onków spó∏dzielni), dajà-
cà zatrudnienie cz∏onkom spó∏dzielni i ich rodzi-
nom, umo˝liwiajàcà rozwijanie przedsi´biorczo-
Êci wÊród m∏odzie˝y i nowej aktywizacji zawodo-
wej wÊród emerytów. Taka agenda b´dzie zwol-
niona z podatku dochodowego od osób praw-
nych, a jednoczeÊnie mog∏a b´dzie korzystaç
z dotacji i bezzwrotnych funduszy unijnych.

W ramach dzia∏alnoÊci gospodarczej, na rzecz
spó∏dzielni, agenda zajmowa∏aby si´ remontami
i konserwacjà naszych zasobów mieszkalnych •
zagospodarowaniem naszego otoczenia mieszkal-
nego • spo∏ecznym budownictwem mieszkanio-
wym.

Zysk z takiej dzia∏alnoÊci gospodarczej by∏by
przeznaczony na wspomaganie us∏ug socjalnych.
W ramach us∏ug socjalnych, dla cz∏onków spó∏-
dzielni, agenda zajmowa∏aby si´ prowadzeniem
kasy kredytowo-po˝yczkowej • udost´pnianiem
taƒszych produktów bezpoÊrednio od producen-
tów • organizowaniem us∏ug na obszarze kraju
i Unii Europejskiej w sferach turystyki i kultury.
WWsszzyyssccyy,,  kkttóórrzzyy  zzeecchhccàà  wwssppóó∏∏ddzziiaa∏∏aaçç nnaa  ttyymm  ppoolluu
pprroosszzeennii  ssàà  oo  pprrzzeessyy∏∏aanniiee  sswwooiicchh  pprrooppoozzyyccjjii,,  ppoodd
hhaass∏∏eemm  UUNNIIAA  nnaa  aaddrreess  rreeddaakkccjjii  MM--66  ddoo  ddnniiaa  3300
cczzeerrwwccaa  22000077  rr..

Wojciech Czapski

Zienkiewicz – Domalewska (4 lata) • Zbigniew Ko-
z∏owski (4 lata) • Osiedle Stegny Pó∏noc: Zenon ̊ y˝yƒ-
ski (4 lata) • Osiedle Stegny Ro˝ek: Maria Kulczycka –
Lipka (2 lata) • Osiedle Sielce: Ewa Klimaszewska
(1 rok) • Krzysztof Mro˝ewski (4 lata) • Osiedle Idzi-
kowskiego: Jerzy Jastrz´bski (4 lata).

Pe∏ny sk∏ad Rady Nadzorczej wraz z pe∏nionymi
funkcjami podamy w nast´pnym numerze. Wybory
odby∏y si´ po oddaniu do druku tego numeru M-6.

ZPCz. w sprawie statutu jeszcze 
w tym roku

W zwiàzku z nierozpatrywaniem zmian w statucie
MSM Energetyka przez 57. ZPCz., zwróci∏o si´ ono
do Zarzàdu spó∏dzielni, by zwo∏a∏ w tej sprawie od-
r´bne Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków. Powinno
si´ odbyç jeszcze w tym roku.
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Andrzej Janowski z os. Ste-
gny Po∏udnie. Niedawno Sejm
znowelizowa∏ po raz któryÊ usta-
w´ o spó∏dzielniach mieszkanio-
wych. Sà w niej, dla spó∏dzielców
i spó∏dzielni, rozwiàzania dobre,
sà te˝ z∏e (np. zastàpienie ZPCz.
walnym zgromadzeniem, pofol-
gowanie d∏u˝nikom). Proponuj´,
by nasze ZPCz. da∏o wyraz swe-
mu stanowisku. Skierujmy pety-
cj´ do Prezydenta RP, Lecha Ka-
czyƒskiego, by nie podpisywa∏
ustawy.

Beata Sztark z os. Stegny Ro-
˝ek. Nie tak dawno prezentowa-
no nam projekt miejscowego pla-
nu zagospodarowania przestrzen-
nego Stegien. Niektóre rozwiàza-
nia sà sprzeczne z ustawà o plano-
waniu przestrzennym. Zg∏osi∏am
swoje uwagi (m. in. nie budowaç
na parkingach!), zrobili to te˝ in-
ni, teraz spó∏dzielnia musi trzy-
maç r´k´ na pulsie.

Maria Kulczycka-Lipka z os.
Stegny Ro˝ek. W niektórych bu-
dynkach straszy azbest, wyk∏a-
dzinà azbestowà wy∏o˝one sà zsy-
py. Tak jest nie tylko u nas, tak
jest równie˝ w innych osiedlach.
Zarzàd spó∏dzielni musi si´ tym
zajàç.

Barbara Markowska z os. Ste-
gny Ro˝ek. Po termomoderniza-
cji, stwierdziliÊmy, mamy wi´cej
azbestu, ni˝ przedtem. Azbest
tkwi m. in. w tynkach. Spó∏dziel-
nia powinna sporzàdziç azbesto-
wà dokumentacj´ i odnieÊç jej
wyniki do obowiàzujàcych prze-
pisów.

Jan Bieda z os. Sadyba. Od
dawna g∏oÊno wÊród cz∏onków,

zw∏aszcza b´dàcych w gorszej sy-
tuacji materialnej, o potrzebie
ustanowienia wewnàtrzspó∏dziel-
czego funduszu pomocowego.
Ruszmy wreszcie t´ spraw´!

Janusz Runkiewicz z os. Ste-
gny Po∏udnie. Spó∏dzielnia po-
winna odstàpiç od okresowej lu-
stracji prowadzonej przez Zwià-
zek Rewizyjny Spó∏dzielni
Mieszkaniowych RP. Lepiej by-
∏oby anga˝owaç do tego Najwy˝-
szà Izb´ Kontroli.

Anita Krzy˝anek z os. Stegny
Ro˝ek. Op∏aty za wieczyste u˝yt-
kowanie gruntów sà dla spó∏-
dzielni, a tym samym dla jej
cz∏onków, dolegliwe. Trzeba sku-
teczniej zabiegaç o prawo w∏a-
snoÊci i walczyç o udzielane in-
dywidualnie bonifikaty.

Krystyna Przy∏uska z os. Ste-
gny Pó∏noc. Plan zagospodaro-
wania przestrzennego dla Ste-
gien jest nie˝yciowy: pe∏no
w nim biur i placówek handlo-
wych, a na miejscu parkingów
osiedlowych (600 stanowisk)
planowane sà inne obiekty. Osie-
dle nadmiernie si´ dog´szcza:
Êciana w Êcian´, marmury. Spra-
wa druga: mieszkaƒcy czekajà
na szybszà regulacj´ stanu praw-
nego gruntów.

Jan Chodorowski z os. Stegny
Pó∏noc. To, co uj´to w planie za-
gospodarowania przestrzennego
wo∏a o pomst´ do nieba. Projek-
tant mówi: nie martwcie si´, wie-
le zale˝y od was samych, mo˝ecie
to zmieniç. Czarowanie ludzi,
fikcja. JeÊli parking jest na grun-
cie miasta, to miasto mo˝e naka-
zaç jego likwidacj´, a ziemi´

sprzedaç. Oto, jak mo˝emy decy-
dowaç o swoim losie!

Jacek Malczewski z os. Sady-
ba. Kierownicy osiedli narzekajà,
˝e majà ma∏e uprawnienia – pra-
wie ze wszystkim muszà chodziç
do Zarzàdu. Z kolei Zarzàd za
s∏abo nadzoruje osiedla (remon-
ty!). Za du˝a centralizacja!

Zbigniew Kupisz-Andrzejew-
ski z os. Sadyba. Remonty sà êle
wykonywane, ich terminy nie sà
dotrzymywane. Szerzej potrakto-
wa∏em t´ kwesti´ we wniosku do
Komisji Wnioskowej.

Kazimierz Kostecki z os. Sa-
dyba. Sytuacja finansowa spó∏-
dzielni jest dobra, by∏aby jeszcze
lepsza, gdyby nie zad∏u˝enia
czynszowe. W sytuacjach k∏opo-
tliwych ratuje nas Centralny
Fundusz Remontowy.

Wiktor Kobyliƒski z os. Ste-
gny Pó∏noc. Wzywam p. Janusza
Gajd´ do rezygnacji z cz∏onko-
stwa w Radzie Nadzorczej. Od
d∏u˝szego czasu wykazuj´ niepra-
wid∏owoÊci zwiàzane z wymianà
instalacji gazowej w budynku
Warneƒska 4. Dostrzegam przy
tym ∏amanie prawa, poÊwiadcze-
nie nieprawdy w dokumentach
(odbiór remontu). Z∏o˝´ doniesie-
nie o pope∏nieniu przest´pstwa.

Janusz Gajda z os. Sadyba,
przewodniczàcy ust´pujàcej Ra-
dy Nadzorczej. Przyczyni∏em si´
do budowy osiedla Sobieskie-
go/Bonifacego. Wed∏ug p. Koby-
liƒskiego powstaje ono nielegal-
nie. Za to mnie wini! Wini mnie
te˝ za wiele innych rzeczy.
Wszystkie organy, a by∏o ich wie-
le, do których zwraca∏ si´ p. Ko-
byliƒski w sprawie Warneƒskiej
4, odrzuci∏y jego skargi.

Edward Paliƒski z os. Stegny
Po∏udnie. Panie Kobyliƒski! Zo-
staw pan Rad´ Nadzorczà, ZPCz.

i ca∏à spó∏dzielni´ w spokoju. Na
zawsze!

Jerzy Kowalewski z os. Idzi-
kowskiego. Jakie sà zyski z dzia-
∏alnoÊci developerskiej – inwe-
stycyjnej spó∏dzielni? JeÊli tych
zysków nie ma, to po co ta dzia-
∏alnoÊç jest w ogóle prowadzona?

Jerzy Misiaczek z os. Stegny
Po∏udnie. Wynagrodzenia
w spó∏dzielni sà niez∏e. Skoro
spó∏dzielnia dobrze p∏aci swoim
pracownikom, powinna od nich
wymagaç. Wi´cej!

Zdzis∏aw Kaczmarczyk z os.
Sadyba, zast´pca prezesa zarzàdu
Krajowej Rady Spó∏dzielczej. Od
lat ani Zwiàzek Rewizyjny Spó∏-
dzielni Mieszkaniowych RP, ani
Krajowa Rada Spó∏dzielcza nie
majà problemów z Energetykà.
èle si´ jednak sta∏o, ˝e zrezygno-
wano dziÊ z dokonania zmian
w statucie – utrudni to funkcjo-
nowanie spó∏dzielni. Mo˝e warto
zajàç si´ tym odr´bnie, jeszcze
w tym roku. Nawiàzujàc do
pierwszego g∏osu w dyskusji:
Krajowa Rada Spó∏dzielcza te˝
wystàpi∏a do Prezydenta RP
o niepodpisywanie noweli usta-
wy.

*
Do g∏osów w dyskusji ustosun-

kowa∏ si´ prezes Jan Radzikow-
ski. Stwierdzi∏ m. in.: Zbieramy
uwagi do planu zagospodarowa-
nia przestrzennego i przeka˝emy
je w∏adzom miasta • Fundusz
pomocy spo∏ecznej na pewno by
si´ przyda∏, zawsze jednak poja-
wia si´ pytanie: co ma byç êró-
d∏em jego wp∏ywów • Lustracja
spó∏dzielni ma umocowanie
w przepisach, na razie nie mo˝e
byç przeprowadzana przez NIK
• Zasady dzia∏alnoÊci inwesty-
cyjnej spó∏dzielni sà inne, ni˝
u developera – ten bazuje na zy-
sku, my funkcjonujemy na zasa-
dzie non profit.

Zbigniew Rossa

W dyskusji wypowiedzia∏o si´ 18 osób – wszyscy zabierajà-
cy g∏os to delegaci z poszczególnych osiedli. Zazwyczaj by-
∏o tak: jeden glos, jeden problem. JeÊli ktoÊ poruszy∏ wi´cej
spraw i by∏y wÊród nich sprawy uboczne, my koncentrujemy
si´ na kwestii zasadniczej.

Plan zagospodarowania przestrzennego
budzi sprzeciw mieszkaƒców

57. Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków
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Jako delegaci ponad 20 tysi´cy cz∏onków Mi´dzyzak∏adowej Spó∏dzielni
Mieszkaniowej Energetyka, obradujàcy 26 maja 2007 r. na dorocznym Zebraniu
Przedstawicieli Cz∏onków, stanowiàcym najwy˝szy organ spó∏dzielni, zwracamy
si´ do Pani Prezydent z proÊbà o zainteresowanie i pomoc w dwóch palàcych
dla naszej spó∏dzielni kwestiach. Rozwiàzanie tych kwestii zale˝y od w∏adz m.
st. Warszawy lub ich organów, te zaÊ, jak si´ okazuje, dzia∏ajà opieszale. Inter-
wencje w∏adz spó∏dzielni, b´dàcych pod sta∏à presjà swoich cz∏onków, nie przy-
noszà rezultatów. U cz∏onków spó∏dzielni budzi to rozgoryczenie.

Kwesti´ pierwszà okreÊla dokument pod nazwà „Porozumienie w sprawie ochro-
ny mieszkaƒców Gminy Warszawa – Centrum przed negatywnymi skutkami ha∏a-
su zwiàzanymi z Trasà Siekierkowskà”. Porozumienie pomi´dzy Gminà Warszawa
– Centrum i Mi´dzyzak∏adowà Spó∏dzielnià Mieszkaniowà Energetyka zawarto
24.10.2002 r. Na mocy Porozumienia Gmina Warszawa – Centrum przyj´∏a na sie-
bie wykonanie szeregu zadaƒ, których celem jest wyeliminowanie lub zmniejszenie
ucià˝liwoÊci zwiàzanych z oddaniem do u˝ytku Trasy Siekierkowskiej. Na ucià˝li-
woÊci te nara˝eni sà mieszkaƒcy dwóch osiedli naszej spó∏dzielni – osiedla Sielce
i osiedla Idzikowskiego. Z ustalonych zadaƒ wykonano tylko jedno (wymiana okien
w budynku Czerniakowska l8), na realizacj´ nadal oczekujà:

– wykonanie pomiarów poziomu ha∏asu i sporzàdzenie mapy akustycznej dla
terenu osiedla Idzikowskiego,

– w przypadku stwierdzenia przekroczeƒ poziomu dopuszczalnego ha∏asu za-
pewnienie Êrodków finansowych na ograniczenie ich skutków,

– wspieranie wysi∏ków spó∏dzielni zwiàzanych z urzàdzeniem i utrzymaniem
terenów zielonych, zadrzewieƒ oraz parków,

– zainstalowanie ekranów dêwi´koch∏onnych wzd∏u˝ osiedla Idzikowskiego
od strony ul. Czerniakowskiej i Witosa.

Kwesti´ drugà okreÊla dokument pod nazwà „Porozumienie zawarte w dniu
21.11.2002 r. pomi´dzy Zarzàdem Dzielnicy Mokotów i Zarzàdem MSM Energety-
ka o wzajemnej regulacji stanu prawnego gruntów po∏o˝onych w osiedlu Sadyba”.
Dotychczasowy stan prawny gruntów, o których mowa w Porozumieniu, utrudnia
funkcjonowanie dwóch szkó∏ (jedna nie ma formalnie zapewnionego dost´pu
do drogi publicznej) i przedszkola, a spó∏dzielni uniemo˝liwia rozpocz´cie planowa-
nej inwestycji (budynek mieszkalny). W 2004 r., po prawie dwóch latach od zawar-
cia Porozumienia, kiedy to dla jego realizacji nie zrobiono nic lub prawie nic, Urzàd
Dzielnicy Mokotów przekaza∏ spraw´ do Urz´du m. st Warszawy. Wymiana doku-
mentów trwa, decyzje nie sà podejmowane, do zamiany dzia∏ek nie dochodzi.

Szanowna Pani Prezydent!
JesteÊmy reprezentantami cz∏onków spó∏dzielni, którzy na kwietniowych ze-

braniach grup cz∏onkowskich zobowiàzali nas do wsparcia dzia∏aƒ Zarzàdu i Ra-
dy Nadzorczej w dà˝eniu do realizacji obydwu „Porozumieƒ”. Po zapoznaniu si´
z ich dokumentacjà postanowiliÊmy prosiç o pomoc Panià Prezydent. Na pomoc
t´ oczekuje ponad 40 tysi´cy mieszkaƒców Dolnego Mokotowa – cz∏onków na-
szej spó∏dzielni wraz z rodzinami. Radzi b´dziemy, jeÊli za rok, na kolejnym Ze-
braniu Przedstawicieli Cz∏onków dowiemy si´, ˝e pomoc Pani Prezydent okaza-
∏a si´ skuteczna.
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Szanowana Pani 
Hanna Gronkiewicz Waltz
Prezydent Miasta Sto∏ecznego Warszawy

Nowa ustawa mówi jasno:
mieszkanie lokatorskie b´-
dzie mo˝na wykupiç na w∏a-

snoÊç, a spó∏dzielnia nie mo˝e si´ te-
mu sprzeciwiç. Podobnie by∏o do-
tychczas, teraz radykalnie obni˝o-
na zosta∏a jednak cena wykupu. Obec-
nie, nie wnikajàc w szczegó∏y, wynie-
sie ona Êrednio kilkaset z∏otych.

Poszkodowani mogà czuç si´ ci
cz∏onkowie spó∏dzielni, którzy wyku-
pili mieszkania wczeÊniej. Wed∏ug
dotychczasowych regu∏ – p∏acili
za nie 25 proc. ceny rynkowej, czyli
nawet kilkadziesiàt tysi´cy z∏otych.
Propozycja wprowadzenia dla nich
odpowiednich rekompensat zosta∏a
przez pos∏ów odrzucona.

Wykupione mieszkania b´dà w∏a-
snoÊcià hipotecznà, potwierdzonà
wpisem do ksi´gi wieczystej. Waru-
nek: budynek musi staç na gruncie
o uregulowanym statusie prawnym.

JeÊli tak nie jest, droga do w∏asnoÊci
b´dzie zamkni´ta na kilka – kilkana-
Êcie lat; niezb´dne procedury,
na które spó∏dzielnia nie ma zresztà
wi´kszego wp∏ywu, sà bowiem d∏u-
gotrwa∏e.

I w tej sprawie rozwa˝any by∏ pó∏-
Êrodek, ostatecznie jednak oddalony.
Chodzi∏o o to, ˝eby do czasu uregulo-
wania statusu prawnego gruntu zasto-
sowaç rozwiàzanie poÊrednie: by lo-
katorzy mieli mo˝liwoÊç przekszta∏-
cenia mieszkania lokatorskiego we
w∏asnoÊciowe spó∏dzielcze prawo
do lokalu, a nast´pnie, kiedy ju˝
grunt b´dzie nale˝a∏ do spó∏dzielni,
uzyskiwali pe∏nà w∏asnoÊç. Nie wy-
sz∏o!

Kiedy nowela wejdzie w ˝ycie?
Prawdopodobnie z koƒcem czerwca
lub na poczàtku lipca br. Zale˝y to
od tego, jakie b´dzie tempo dalszych
prac nad ustawà (Senat, Prezydent,

Dziennik Ustaw). A po wejÊciu jej
w ˝ycie b´dzie mo˝na sk∏adaç wnioski
o wykup. Zgodnie z nowelà zarzàd
spó∏dzielni musi przenieÊç w∏asnoÊç
na lokatora w ciàgu trzech miesi´cy
od dnia z∏o˝enia przez niego wniosku.

Koszty zwiàzane z transakcjà (wy-
nagrodzenia notariusza, op∏ata sàdo-
wa – wpis do ksi´gi wieczystej) to wy-
datek nieco ponad 500 z∏.

Wcià˝ nie ma stuprocentowej pew-
noÊci, jak d∏ugo nowe zasady wykupu
mieszkaƒ lokatorskich b´dà obowià-
zywa∏y. Nawet rzàd ma wàtpliwoÊci,
czy sà one zgodne z konstytucjà.
W 2001 r. Trybuna∏ Konstytucyjny
uchyli∏ uchwalony przez AWS i UW
przepis zak∏adajàcy wykup mieszkaƒ
za 3 proc. ich wartoÊci rynkowej. Jak
b´dzie tym razem? (ss)

W nocy z 10 na 11 maja 2007 r. Sejm uchwali∏ nowelizacj´ usta-
wy o spó∏dzielniach mieszkaniowych. Liczne zmiany w dotychcza-
sowych przepisach, wprowadzenie wielu nowych rozwià-
zaƒ, to w istocie reforma spó∏dzielczoÊci mieszkaniowej i sa-
mych spó∏dzielni. Wrócimy do sprawy po zaakceptowaniu nowe-
li przez Senat i Prezydenta, obecnie zaÊ o kwestii dla wielu spó∏-
dzielców najwa˝niejszej, którà poruszaliÊmy ju˝ na ∏amach M-6.

Nowelizacja ustawy – reforma w spó∏dzielniach
Mieszkania prawie za darmo

SPÓ¸DZIELNIA US¸UG
SOCJALNYCH 

ZAPRASZA NA:

wczasy, kolonie, zimowiska, zielone szko∏y, wyjazdy
integracyjne, konferencje, turnusy rehabilitacyjne,

(KONCESJA ORGANIZATORA
TURYSTYKI NR 0581)

Posiadajàca oÊrodki wypoczynkowe i kolonijne nad
morzem, w górach, na Mazurach i na Mazowszu

PROMOCJA!!!
kolonie w ¸azach k. Wyszkowa (20 dni) ju˝ od 960 z∏
wczasy w Rybitwach k. Piszu (14 dni) ju˝ od 812 z∏

Informacja i sprzeda˝:
ul. Wa∏ Miedzeszyƒski 391,  03-975 Warszawa
tel./fax: 022/616-38-75 (24 h)   www.sus.pl / sus@sus.pl
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Sprawy cz∏onkowsko-mieszkaniowe. Wed∏ug
stanu na dzieƒ 31.12.2006 r. ogólna liczba cz∏on-
ków spó∏dzielni wynosi∏a 20.187, z czego 2210
przypada na cz∏onków wspó∏ma∏˝onków. Zgod-
nie z wyrokiem Trybuna∏u Konstytucyjnego
z dnia 30 marca 2004 r. uznajàcym, ˝e spó∏dziel-
cze w∏asnoÊciowe prawo do lokalu nie jest zwiàza-
ne z cz∏onkostwem w spó∏dzielni mieszkaniowej,
577 nabywców spó∏dzielczych w∏asnoÊciowych
praw do lokali oraz cztery osoby posiadajàce pra-
wo odr´bnej w∏asnoÊci lokali mieszkalnych, nie
przystàpi∏o do MSM Energetyka.

Ustanawianie odr´bnej w∏asnoÊci lokali.
W 2006 r. Zarzàd spó∏dzielni kontynuowa∏ prace
zwiàzane z uchwa∏ami w sprawie okreÊlenia
przedmiotu odr´bnej w∏asnoÊci lokali w nieru-
chomoÊciach osiedli Sielce, Sadyba i Stegny Po∏u-
dnie. NieruchomoÊci osiedli Bernardyƒska i Ste-
gny Ro˝ek sà obj´te uchwa∏ami opracowanymi
w okresie poprzednim. W 2006 r. wstrzymane zo-
sta∏y procedury uw∏aszczeniowe w osiedlu Stegny
Po∏udnie, w zwiàzku z wnioskiem Rady Osiedla
o zmian´ granic cz´Êci dzia∏ek. Podobna sytuacja
mo˝e wystàpiç w osiedlu Sadyba.

Procedury przenoszenia w∏asnoÊci lokali nadal
nie mogà obejmowaç nieruchomoÊci w osiedlach
Stegny Pó∏noc, Idzikowskiego i cz´Êci osiedla Ste-
gny Po∏udnie, ze wzgl´du na nieuregulowane sta-
ny prawne terenów. Uchwa∏y Zarzàdu spó∏dzielni
w sprawie okreÊlenia przedmiotu odr´bnej w∏a-
snoÊci lokali sà opracowane dla 65 nieruchomoÊci
obejmujàcych 102 budynki mieszkalne, w któ-
rych znajduje si´ ∏àcznie 6914 lokali. Do koƒca
2006 r. Zarzàd podpisa∏ 114 umów notarialnych
przenoszàcych na cz∏onków spó∏dzielni w∏asnoÊç
lokali mieszkalnych. W stosunku do liczby
mieszkaƒ obj´tych uchwa∏ami stanowi to zaled-
wie 1,6 proc. Ze wszystkich osiedli zarejestrowa-
nych zosta∏o 1312 wniosków o ustanowienie w∏a-
snoÊci lokali, co w stosunku do liczby mieszkaƒ
w zasobach spó∏dzielni stanowi 7,19 proc.

Wykluczenia cz∏onków – d∏u˝ników ze spó∏-
dzielni. Rada Nadzorcza na trzech posiedzeniach
w styczniu, marcu i listopadzie 2006 r. podj´∏a
uchwa∏y o wykluczeniu ze spó∏dzielni 15 cz∏on-
ków z uwagi na niewype∏nianie przez nich obo-
wiàzków finansowych wobec spó∏dzielni. Na ko-

niec 2006 r. zg∏oszone zosta∏y przez administracje
osiedli nast´pne 32 wnioski. Post´powania sàdo-
we o orzeczenie eksmisji bàdê wydanie lokali –
wed∏ug stanu na dzieƒ 31.12.2006 r.- toczy∏y si´
w 18 sprawach. W latach 1997 – 2006 zrealizowa-
ne zosta∏y 163 wyroki sàdowe eksmisyjne.
W czwartym kwartale 2006 r. podj´te zosta∏y
czynnoÊci egzekucyjne w nast´pnych 5 sprawach.
Wydzia∏ Zasobów Lokalowych Urz´du Dzielnicy
Mokotów w ubieg∏ym roku wskaza∏ 10 lokali so-
cjalnych dla realizacji wyroków eksmisyjnych. 

Na koniec 2006 r. by∏o prawomocnych 27 wy-
roków sàdowych orzekajàcych eksmisje z lokali
spó∏dzielczych. W 23 sprawach sàd orzek∏
o uprawnieniach osób eksmitowanych do lokali
socjalnych i wstrzyma∏ realizacj´ wyroków
do czasu z∏o˝enia przez miasto ofert zawarcia
umów najmu lokali socjalnych. W 15 nast´pnych
sprawach Zarzàd spó∏dzielni wstrzyma∏ realizacj´
wyroków eksmisyjnych: w 8 sprawach zad∏u˝enia
uregulowane zosta∏y w ca∏oÊci, w pozosta∏ych sà
sp∏acane ratalnie. 

Dzia∏alnoÊç inwestycyjna. W 2006 r. dzia∏al-
noÊç inwestycyjna skupiona by∏a na zakoƒczeniu
spraw zwiàzanych z wjazdem do gara˝y w budyn-
ku przy ul. Polnej 3A, realizacjà zadania 1 oraz
przygotowaniem zadania 2 Centrum mieszkanio-
wo-us∏ugowego. W ramach zadania 1 trzy budyn-
ki (majàce wspólny adres ul. Egejska 15) zbudo-
wane na jednej p∏ycie gara˝owej wraz z infra-
strukturà zosta∏y oddane do u˝ytku.

W realizacji tego zadania znajdujà si´ trzy dal-
sze budynki. W zadaniu 2 zostanà wybudowane
trzy budynki mieszkalne o ponad 300 mieszka-
niach i ponad 2000 mkw. powierzchni lokali han-
dlowo – us∏ugowych oraz oko∏o 440 miejsc posto-
jowych dla samochodów w gara˝ach podziem-
nych.

Sprawy terenowo prawne. Podstawà prawnà
do regulacji terenów jest ustawa o gospodarce nie-
ruchomoÊciami z dnia 21 sierpnia 1997 r., w myÊl
której zbycie nieruchomoÊci nie mo˝e nastàpiç
w przypadku toczàcego si´ post´powania admini-
stracyjnego, a tak˝e sàdowego, dotyczàcego pra-
wid∏owoÊci nabycia nieruchomoÊci przez m. st.
Warszawa. W przypadku wystàpienia jakichkol-
wiek roszczeƒ z wniosków by∏ych w∏aÊcicieli lub

ich spadkobierców, przekazanie nieruchomoÊci
mo˝e nastàpiç po rozpatrzeniu roszczeƒ i zakoƒ-
czeniu spraw. Rozstrzyganie tych spraw nale˝y
wy∏àcznie do kompetencji organów samorzàdo-
wych. Problemy te dotyczà 32 proc. ogólnej po-
wierzchni gruntów u˝ytkowanych przez spó∏-
dzielni´.

Gospodarka zasobami mieszkaniowymi – za-
dania rzeczowe i wyniki finansowe. Zasoby
mieszkaniowe spó∏dzielni w eksploatacji w 2006 r.
to 252 budynki mieszkalne i 22 budynki u˝ytko-
we. Lokali mieszkalnych by∏o 18235. Zgodnie
z planem dzia∏alnoÊci inwestycyjnej, z koƒcem
2006 r. zasoby zwi´kszy∏y si´ o trzy budynki
mieszkalne, zbudowane na jednej p∏ycie gara˝o-
wej, zawierajàce 87 lokali mieszkalnych. Oddana
do u˝ytku powierzchnia nie spowodowa∏a wzro-
stu kosztów eksploatacji w 2006r., poniewa˝ u˝yt-
kowanie lokali i wnoszenie op∏at rozpocz´∏o si´
od 1.01.2007 r.

Ca∏kowite koszty gospodarki zasobami miesz-
kaniowymi, w tym równie˝ gospodarki cieplnej,
wynios∏y w 2006 r. 98 633,7 tys. z∏ i by∏y tylko
o 0,4 proc. wy˝sze od kosztów poniesionych
w 2005 r. Mimo wzrostu cen niektórych us∏ug
i op∏at komunalnych (wody, wieczystego u˝ytko-
wania gruntów), tak niewielki wzrost kosztów
ca∏kowitych by∏ mo˝liwy wskutek rosnàcych
oszcz´dnoÊci w zu˝yciu energii cieplnej i wody.
Niskie zu˝ycie ciep∏a i wody jest efektem g∏ównie
ocieplenia budynków i opomiarowania. To po-
twierdza systematyczne zmniejszanie si´ udzia∏u
kosztów ciep∏a w kosztach ogó∏em.

Zmniejszeniu uleg∏y te˝ koszty centralnego
ogrzewania lokali mieszkalnych rozliczanych
w tzw. systemie podzielnikowym (od 2006 r. we-
d∏ug rzeczywistych kosztów odr´bnie dla ka˝de-
go budynku). Koszty te przeliczone w z∏/mkw.
powierzchni ca∏ego budynku wykazujà znaczne
zró˝nicowanie w skali osiedla, ale jest to zupe∏nie
normalne. Porównujàc natomiast Êrednie jed-
nostkowe koszty centralnego ogrzewania obliczo-
ne w skali poszczególnych osiedli za ostatnie trzy
lata, widaç wyraênie ich zmniejszanie si´
przy wzroÊcie cen ciep∏a, wprawdzie niewielkim,
ale post´pujàcym.

Skrót sprawozdania Zarzàdu
z dzia∏alnoÊci MSM Energetyka w 2006 r.

Sielce 1,58 1,51 1,51
Sadyba 1,90 1,89 1,70
Stegny Pó∏noc 1,81 1,76 1,74
Stegny Ro˝ek 1,88 1,72 1,59
Stegny Po∏udnie 1,84 1,71 1,76
Bernardyƒska 1,93 1,94 1,83
Idzikowskiego 1,86 1,77 1,73
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Jednostka organizacyjna 2003/2004 2004/2005 2005/2006

Ârednie miesi´czne koszty 
jednostkowe c.o. w z∏/mkw. 
(rozliczane wed∏ug podzielników)

Organizacja spó∏dzielni, ukszta∏towana stosownie do jej wielkoÊci (blisko 1 mln
mkw. powierzchni u˝ytkowej zasobów w eksploatacji), nie uleg∏a w 2006 r. istotnym
zmianom. Jednak˝e zmiany przepisów prawa (ustawa z 15.12.2000 r. o spó∏dziel-
niach mieszkaniowych i jej kolejne nowelizacje oraz wyroki Trybuna∏u Konstytucyj-
nego) powodujà sta∏à aktualizacj´ unormowaƒ wewn´trznych obejmujàcych najwa˝-
niejsze dziedziny dzia∏alnoÊci spó∏dzielni. Dotyczà one zasad rozliczeƒ kosztów go-
spodarki zasobami mieszkaniowymi, tworzenia funduszy remontowych, uprawnieƒ
do lokali itp.
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Remonty i konserwacja. Ârodki remontowe
gromadzone na funduszach osiedlowych pocho-
dzà z ró˝nych êróde∏. Najwi´kszym êród∏em do-
p∏ywu Êrodków sà odpisy na remonty od lokali
mieszkalnych – ponad 67 proc. Na drugim miej-
scu plasujà si´ odpisy od lokali u˝ytkowych,
op∏aty z dzier˝awy terenów oraz z reklam i wy-
najmu pomieszczeƒ gospodarczych w budyn-
kach mieszkalnych, razem 19 proc. Pozosta∏e
Êrodki zasilajàce fundusz remontowy to po˝ycz-
ki z centralnego funduszu remontowego. Z ana-
lizy przychodów i wydatków funduszu remon-
towego osiedli wynika, ˝e wszystkie osiedla ma-
jà dodatnie stany funduszu remontowego, jed-
nak˝e nak∏ady na remonty wykonane w 2006 r.
nie osiàgn´∏y wielkoÊci planowanych. W 2006 r.
osiedla dysponowa∏y Êrodkami remontowymi
w ∏àcznej kwocie 30 024,6 tys. z∏. Wydatki na ro-
boty i inne koszty finansowe (sp∏ata po˝yczek
i oprocentowania) wynios∏y 22 235,2 tys. z∏. Wy-
korzystanie Êrodków wynosi zatem 74 proc.

Koszty robót o charakterze konserwacyjnym,
zaliczone w ci´˝ar kosztów eksploatacji budyn-
ków, wynios∏y ogó∏em w 2006 r. 5 404,6 tys. z∏
i w stosunku do za∏o˝onych w planie stanowià
97 proc., a do wykonania z roku poprzedniego
by∏y ni˝sze prawie o 200 tys. z∏. Ni˝sze od pla-
nowanych koszty konserwacji sà zjawiskiem po-
zytywnym, sà bowiem efektem racjonalnej
i oszcz´dnej gospodarki Êrodkami finansowymi
przeznaczonymi na ten cel.

Zad∏u˝enia w op∏atach za u˝ywanie lokali
i windykacja nale˝noÊci. Zad∏u˝enia w op∏a-
tach za lokale na koniec 2006 r. wynios∏y 5,7
proc. rocznego wymiaru op∏at, przy czym tylko
3,5 punktu procentowego dotyczy zaleg∏oÊci
bie˝àcych, a pozosta∏e dotyczà zad∏u˝eƒ z okre-
sów wczeÊniejszych. Jest to mniej ni˝ w po-
przednim roku o 0,6 punktu procentowego,
a kwotowo oznacza, ˝e zad∏u˝enia zmniejszy∏y
si´ blisko o 555 tys. z∏. Rok 2006 jest kolejnym,
w którym odnotowano spadek zarówno wskaê-
nika zad∏u˝eƒ, jak i bezwzgl´dnej kwoty. Popra-
w´ sytuacji w zad∏u˝eniach odnotowa∏y prawie
wszystkie osiedla. Tylko w osiedlu Idzikowskie-
go i w osiedlu Sielce nastàpi∏ wzrost zad∏u˝eƒ
odpowiednio o 0,6 i o 0,5 punktu procentowego,
a najni˝szym wskaênikiem wyró˝nia si´ osiedle
Bernardyƒska – 4,4 proc.

G∏ówne za∏o˝enia planu gospodarczo – fi-
nansowego spó∏dzielni na 2007 r. Plan zbior-
czy spó∏dzielni na 2007 r. by∏ opracowywany
w IV kwartale 2006 r. i zosta∏ uchwalony w dniu
30. 01.2007 r. (uchwa∏a nr 1 Rady Nadzorczej
MSM Energetyka). Zasadniczà cz´Êcià planu
spó∏dzielni obejmujàcego gospodark´ zasobami
mieszkaniowymi sà plany poszczególnych osie-
dli, które zgodnie z par. 105 ust. 1 pkt 1 statutu
MSM Energetyka samodzielnie uchwalajà rady
osiedli. Plany osiedlowe zosta∏y uchwalone
w terminie okreÊlonym przez Rad´ Nadzorczà
tj. w grudniu 2006 r.

Zmieniajàce si´ przepisy prawne dotyczàce
spó∏dzielczoÊci mieszkaniowej, przepisy podat-
kowe, zmiana poj´cia gospodarki zasobem
mieszkaniowym tradycyjnie ukszta∏towanego
od dziesi´cioleci – stanowi∏y du˝e utrudnienie
szczególnie w prawid∏owym ustaleniu wielkoÊci
przychodów jakimi spó∏dzielnia b´dzie dyspo-

nowaç w 2007 r. Dlatego te˝ z góry zak∏adano
koniecznoÊç korekty planu w po∏owie roku.

Najwa˝niejsze wnioski, kierunki dzia∏aƒ.
Z analiz ekonomiczno-finansowych wynika
trwa∏a, dobra sytuacja finansowa spó∏dzielni •
Zakoƒczono najwa˝niejsze remonty budyn-
ków podwy˝szajàce ich standard techniczny
i estetyk´ (ocieplenia, instalacje centralnego
ogrzewania i wodne) • Kontynuowane sà mo-
dernizacje i remonty dêwigów, instalacji gazo-
wej oraz klatek schodowych • Znacznie za-
awansowane sà prace przygotowujàce spó∏-
dzielni´ do dzia∏ania w zmienionych warun-
kach prawnych wynikajàcych z ustawy o spó∏-
dzielniach mieszkaniowych (wyodr´bnianie

w∏asnoÊci lokali, rozliczanie kosztów eksplo-
atacji i utrzymania zasobów mieszkaniowych
i inne) • W Êwietle projektowanych zmian
w ustawie o spó∏dzielniach mieszkaniowych
trudno jest snuç wieloletnie plany i kierunki
rozwoju spó∏dzielni w oparciu o dotychczaso-
we doÊwiadczenia, poniewa˝ proponowane
zmiany g∏´boko ingerujà w dotychczasowy po-
rzàdek prawny ukszta∏towany w spó∏dziel-
niach. Dlatego w najbli˝szym okresie trzeba
skoncentrowaç wysi∏ki przede wszystkim
na uregulowaniu stanu prawnego pozosta∏ych
gruntów i dostosowaniu unormowaƒ we-
wn´trznych spó∏dzielni do obowiàzujàcego
prawa.

Zasoby mieszkaniowe spó∏dzielni (wed∏ug stanu na 31.12.2006 r.)
Budynki Mieszkania Mieszkaƒcy Lokale u˝ytkowe

Lp. Jednostka mieszkalne u˝ytkowe ogó∏em w tym Dêwigi
organizacyjna miejsca

gara˝owe

1. Sielce 41 3 3119 5829 204 154 65
2. Sadyba 86 4 5058 9905 616 505 41
3. Stegny Pó∏noc 41 5 2900 5652 29 0 60
4. Stegny Ro˝ek 8 1 838 1809 60 0 16
5. Stegny Po∏udnie 51 3 4838 9660 39 0 98
6. Bernardyƒska 8 1 607 1325 23 0 16
7. Idzikowskiego 16 1 815 2053 25 0 0
8. Polna 1 0 60 60 89 88 5

Razem osiedla 252 18 18235 36293 1085 747 301
9. Biuro Zarzàdu 0 4 0 0 10 0 0

Ogó∏em spó∏dzielnia 252 22 18235 36293 1095 747 301

1. Sielce 55,8 (29,7) 18,0 2,1 24,1 100
2. Sadyba 51,0 (28,1) 22,5 0,9 25.6 100
3. Stegny Pó∏noc 54,7 (28,6) 14,4 1.5 29.3 100
4. Stegny Ro˝ek 48,7 (25,9) 26,0 1,0 24,3 100
5. Stegny Po∏udnie 46,8 (25,3) 24,5 1,5 27,3 100
6. Bernardyƒska 53,2 (26,1) 19,5 2,2 25,2 100
7. Idzikowskiego 57,6 (28,3) 14,7 0,0 27,7 100
8. Polna 3A 53,9 (11,1) 17,0 5,7 23,3 100

Razem osiedla 51,5 (27,4) 20,8 1,3 26,3 100

Struktura kosztów g.z.m. w 2006 r. (w procentach)

Lp. Wyszczególnienie

EKSPLOATACJA
ZASOBÓW MIESZ-

KANIOWYCH ∏àcznie 
z pozosta∏ymi kosztami

operac. i finans. 
w tym: odpisy na
remonty i koszty

konserwacji

US¸UGI
I OP¸ATY

KOMUNALNE
EKSPLOATACJA

DèWIGÓW
DOSTAWA

CIEP¸A
KOSZTY

OGÓ¸EM = 100

Sielce                  
1. Sielce 5,3 4,8 5,2 4,7
2. Sadyba 6,0 4,4 5,8 8,1
3. Stegny Pó∏noc 5,7 3,5 5,5 5,8
4. Stegny Ro˝ek  5,2 4,6 5,1 5,3
5. Stegny Po∏udnie 6,8 0,5 6,3 6,7
6. Bernardyƒska 5,0 2,3 4,4 5,2
7. Idzikowskiego 5,9 1,0 5,5 4,9
7. Polna 3A 5,4 0,0 5,3 2,2

Ogó∏em spó∏dzielnia 6,0 3,5 5,7 6,3

Zad∏u˝enie czynszowe (Stan na 31.12.2006 r. wskaêniki w proc.)

Jednostka organizacyjna Zad∏u˝enie lokali
mieszkalnych

Zad∏u˝enie lokali
u˝ytkowych na 31.12.2006 r. na 31.12.2005 r.

OGÓ¸EM ZAD¸U˚ENIE
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I. SPRAWY ORGANIZACYJNE
W dniach od 20 lutego do 14 sierpnia ub. r. zosta-

∏a przeprowadzona przez Zwiàzek Rewizyjny Spó∏-
dzielni Mieszkaniowych RP pe∏na lustracja dzia∏al-
noÊci spó∏dzielni za okres od 1.01.2003 r.
do 31.12.2005 r. Zakres lustracji wynika∏ z ustawy
Prawo spó∏dzielcze. Ogólnie mo˝na stwierdziç, ˝e
w opinii Zwiàzku Rewizyjnego nie ma istotnych za-
strze˝eƒ do prawid∏owoÊci dzia∏alnoÊci spó∏dzielni,
a ogólna ocena jest dobra.

II. DZIA¸ALNOÂå MERYTORYCZNA
1. Plany gospodarczo-finansowe. Ocena wyko-

nania zadaƒ planowych spó∏dzielni jest dokonywa-
na na plenarnych posiedzeniach Rady Nadzorczej
na podstawie materia∏ów opracowanych przez Za-
rzàd, opinii poszczególnych komisji rady oraz prze-
prowadzonej dyskusji. Realizacj´ zadaƒ w 2006 r. na-
le˝y oceniç pozytywnie. W planowanych na 2007 r.
robotach priorytetowych przewa˝ajà remonty dêwi-
gów, instalacji gazowych, modernizacja instalacji p.
po˝. oraz roboty elektryczne. 

2. System finansowania kosztów eksploatacji
i remontów. System rozliczania kosztów remontów
na poszczególne budynki funkcjonuje od 2003 r.
zgodnie z wymaganiami ustawy o spó∏dzielniach
mieszkaniowych. Wszystkie koszty remontów
w osiedlach sà pokrywane z w∏asnych osiedlowych
funduszy remontowych, a przejÊciowo sà wspoma-
gane z kredytów z centralnego funduszu remonto-
wego. Przy realizacji zadaƒ remontowych spó∏dziel-
nia nie korzysta∏a z po˝yczek bankowych. Te same
zasady utrzymano przy budowie planu na 2007 r.

3. Dzia∏alnoÊç remontowa w spó∏dzielni. Dzia-
∏alnoÊç remontowa jest prowadzona zgodnie z uchwa-
lonym przez Rad´ Nadzorczà planem perspektywicz-
nym remontów obejmujàcym okres do 2010 r.
W 2007 r. i w latach nast´pnych nie przewiduje si´
zmian w polityce remontowej. Sta∏a poprawa stanu
technicznego budynków nie wymusza zwi´kszania
nak∏adów finansowych na remonty, a zaoszcz´dzone
Êrodki remontowe mogà s∏u˝yç poprawie estetyki
wn´trz budynków i ich otoczenia.

4. Dzia∏alnoÊç inwestycyjna. Z punktu widzenia
spó∏dzielni najwa˝niejsze sà zagadnienia eksploata-
cyjne. Tym niemniej Rada Nadzorcza wiele uwagi
poÊwi´ci∏a dzia∏alnoÊci inwestycyjnej. Komisja
Techniczna na ka˝dym swoim posiedzeniu rozpatry-
wa∏a informacje Zarzàdu dotyczàce prowadzonych

inwestycji, a sprawy wymagajàce decyzji Rady Nad-
zorczej by∏y kierowane na najbli˝sze posiedzenie.
Dzia∏alnoÊç ta omawiana by∏a równie˝ przy okazji
rozpatrywania planów gospodarczo-finansowych
i sprawozdaƒ z dzia∏alnoÊci spó∏dzielni. W pierw-
szym rz´dzie chodzi tu o Centrum Mieszkaniowo-
-Us∏ugowe w rejonie skrzy˝owania ulic Jana Sobie-
skiego i Êw. Bonifacego oraz o budynek Polna 3a.

5. Nowelizacja statutu i regulaminów. W zwiàz-
ku z prowadzeniem przez Sejm prac nad nowà usta-
wà o spó∏dzielniach mieszkaniowych oraz treÊcià
trwajàcych dyskusji i konsultacji w tej sprawie, sytu-
acj´ prawnà spó∏dzielczoÊci mieszkaniowej mo˝-
na uznaç w chwili obecnej za niejasnà i nieustabili-
zowanà. Mimo to powo∏ana na 56. ZPCz Komisja
Statutowa zajmuje si´ dostosowaniem przepisów
obowiàzujàcego statutu do postanowieƒ obecnej
ustawy o spó∏dzielniach mieszkaniowych z zamia-
rem przedstawienia nowej wersji statutu na najbli˝-
szym ZPCz. W okresie sprawozdawczym Rada Nad-
zorcza zajmowa∏a si´ te˝ nowelizacjà regulaminów.

6. Wdra˝anie przepisów ustawy o spó∏dziel-
niach mieszkaniowych zwiàzanych z przenosze-
niem w∏asnoÊci. Rada Nadzorcza rozpatrywa∏a spo-
sób realizacji ustawy o spó∏dzielniach mieszkanio-
wych w zakresie przenoszenia w∏asnoÊci lokali
na cz∏onków spó∏dzielni i wspiera dzia∏ania Zarzàdu
na rzecz ustanawiania odr´bnej w∏asnoÊci.

Na dzieƒ 31.12.2006 r. zosta∏o zarejestrowanych
ze wszystkich osiedli 1312 wniosków o ustanowienie
w∏asnoÊci lokali, co w stosunku do liczby mieszkaƒ
w zasobach spó∏dzielni stanowi 7,19 proc. Wielu
cz∏onków spó∏dzielni, którzy w poprzednich latach
z∏o˝yli wnioski o przeniesienie w∏asnoÊci, rezygnuje
obecnie z podpisania aktów notarialnych, przypusz-
czalnie oczekujàc na przekszta∏cenie prawa wieczy-
stego u˝ytkowania gruntów w prawo w∏asnoÊci.

7. Zagadnienia terenowo-prawne. Obecnie
spó∏dzielnia posiada prawo u˝ytkowania wieczy-
stego do 68 proc. zajmowanych gruntów. Pomimo
staraƒ Zarzàdu stan ten nie uleg∏ zmianie w trak-
cie okresu sprawozdawczego. Do uregulowania
stanu prawnego pozosta∏y tereny osiedli: Stegny
Pó∏noc, Idzikowskiego, cz´Êç osiedla Stegny Po∏u-
dnie oraz dzia∏ki przy ul. Sobieskiego 105, Gagari-
na 5, Bernardyƒskiej 25 i Konstanciƒskiej 3b. Ra-
da Nadzorcza uznaje za niezb´dne zintensyfikowa-
nie przez Zarzàd dzia∏aƒ w kierunku jak najszyb-
szego uzyskania prawa u˝ytkowania wieczystego

(lub prawa w∏asnoÊci) terenów osiedli mieszkanio-
wych.

8. Zad∏u˝enia czynszowe. W skali spó∏dzielni za-
d∏u˝enie wynosi∏o na dzieƒ 30.09.2006 r. 6.854 tys.
z∏. W stosunku do cz∏onków systematycznie uchyla-
jàcych si´ od p∏acenia nale˝noÊci, Zarzàd wyst´puje
z wnioskami o wykluczenie ich ze spó∏dzielni.
Od wrzeÊnia 2006 r. do marca 2007 r. rozpatrzono 20
wniosków i Rada Nadzorcza podj´∏a uchwa∏y o wy-
kluczeniu ze spó∏dzielni 17 cz∏onków. Podejmowane
sà równie˝ inne dzia∏ania, które powinny wp∏ynàç
na popraw´ sytuacji. Np. na poszczególnych pi´-
trach budynków sà wywieszane informacje z poda-
niem liczby lokali i kwot zaleg∏oÊci wyst´pujàcych
na danym pi´trze (lub klatce). Ta forma presji
na d∏u˝ników równie˝ przynosi rezultaty.

9. Realizacja wniosków z ZGCz i ZPCz. Prawie
wszystkie grupy cz∏onkowskie na swoich ubieg∏orocz-
nych zebraniach przyj´∏y wnioski, a sprawozdanie
z ich realizacji zosta∏o przedstawione na tegorocznych
zebraniach. NiepomyÊlny fina∏ mia∏o ostatnie ZPCz,
które zosta∏o zakoƒczone (a w∏aÊciwie – przerwane)
z powodu braku kworum. W zwiàzku z tym nie prze-
g∏osowano wniosków zg∏oszonych w toku dyskusji,
bezpoÊrednio do Komisji Wnioskowej ZPCz. W tej
sytuacji Rada Nadzorcza postanowi∏a, po omówieniu
wniosków, by skierowaç je do realizacji wed∏ug kom-
petencji, jako postulaty osiedli lub mieszkaƒców, któ-
rych reprezentowali delegaci na ZPCz. Nale˝y to jed-
nak traktowaç jako rozwiàzanie doraêne, a jednocze-
Ênie zastanowiç si´, jak uniknàç takich sytuacji w
przysz∏oÊci.

10. Spó∏dzielczy Dom Seniora. Rada Nadzorcza
ustosunkowa∏a si´ te˝ do inicjatywy budowy Spó∏-
dzielczego Domu Seniora. Zagadnienie to by∏o dwu-
krotnie rozpatrywane na plenarnych zebraniach Ra-
dy Nadzorczej, kilkakrotnie dosz∏o te˝ do spotkaƒ z
projektodawcami, którzy zg∏osili t´ inicjatyw´. Cho-
cia˝ idea tej budowy jest bardzo szczytna, to jednak
projekt rodzi∏ bardzo wiele pytaƒ i wàtpliwoÊci. Rada
Nadzorcza uzna∏a zatem, ˝e nie mo˝e wziàç na siebie
takiego zobowiàzania i nie zdecydowano si´ na pro-
wadzenie tego przedsi´wzi´cia przez spó∏dzielni´. 

III. DZIA¸ALNOÂå KOMISJI RADY 
NADZORCZEJ
Podstawowym zadaniem wszystkich komisji by∏a

analiza zagadnieƒ oraz przygotowywanie opinii –
zgodnie ze swoimi kompetencjami – w sprawach wy-
nikajàcych z planu pracy Rady Nadzorczej.

Komisja Rewizyjna. W okresie sprawozdawczym
odby∏o si´ 9 posiedzeƒ komisji. Komisja Rewizyjna,
ze wzgl´du na posiadane szerokie uprawnienia kon-
trolno-rewizyjne, zajmowa∏a si´ problemami wyma-
gajàcymi analizy z wielu dziedzin dzia∏alnoÊci spó∏-
dzielni, zarówno gospodarczo-finansowych jak
i funkcjonowania samorzàdów. 

Do zakresu spraw rozpatrywanych przez Komisj´
Rewizyjnà cyklicznie nale˝a∏o opiniowanie i przeka-
zywanie swojego stanowiska na forum Rady Nadzor-
czej odnoÊnie sprawozdaƒ kwartalnych Zarzàdu
z dzia∏alnoÊci spó∏dzielni. Ponadto Komisja Rewizyj-

Skrót sprawozdania z dzia∏alnoÊci 
Rady Nadzorczej MSM Energetyka 

za okres czerwiec 2006 r. – maj 2007 r.
Rada Nadzorcza – zgodnie z par. 87 pkt 1 statutu MSM Energetyka – liczy 24 cz∏on-
ków. Sk∏ad prezydium, poszczególnych komisji oraz funkcje pe∏nione przez cz∏on-
ków Rady Nadzorczej przedstawiono w za∏àczniku nr 1. W okresie od czerwca 2006
r. do lutego 2007 r. odby∏o si´ 7 posiedzeƒ plenarnych Rady Nadzorczej. Ka˝de
z nich by∏o poprzedzone posiedzeniem prezydium Rady Nadzorczej, na którym by-
∏a ustalana tematyka zebraƒ plenarnych, zapoznawano si´ z bie˝àcymi informacja-
mi Zarzàdu oraz omawiano te problemy przedstawiane przez Zarzàd, które wymaga-
∏y w∏àczenia do planu pracy. Wszystkie zagadnienia i sprawy, b´dàce przedmiotem
obrad plenarnych, by∏y uprzednio analizowane i opiniowane przez komisje.



M-6 czerwiec 2007  7

na bra∏a udzia∏ w dopracowaniu i opiniowaniu zmian
w obowiàzujàcych w spó∏dzielni regulaminach.

Komisja Techniczna. W kadencji 2006/2007 Ko-
misja Techniczna odby∏a 8 spotkaƒ. Do jej sta∏ych za-
daƒ nale˝a∏o m.in. opiniowanie propozycji Zarzàdu
spó∏dzielni w sprawach realizacji zadaƒ technicz-
nych, eksploatacyjnych i inwestycyjnych. Ponadto
Komisja Techniczna oceni∏a m.in. skutecznoÊç prze-
prowadzonych przetargów. Nast´pstwem tego by∏o
uchwalenie nowego Regulaminu udzielania zamó-
wieƒ na roboty budowlane, dostawy i us∏ugi w MSM
Energetyka, dostosowanego do obecnie panujàcych
warunków na rynku budowlanym,

Komisja Mieszkaniowa. W kadencji 2006/2007
Komisja Mieszkaniowa odby∏a 8 posiedzeƒ. Przed-
miotem obrad komisji by∏y tematy wynikajàce z pla-
nu pracy w zakresie zagadnieƒ cz∏onkowsko-miesz-
kaniowych, a dotyczàcych szczególnie: opiniowania
nowelizowanych regulaminów i projektów uchwa∏
Rady Nadzorczej, analizy wdra˝ania przekszta∏ceƒ
spó∏dzielczych praw do lokali w odr´bnà w∏asnoÊç.
Ponadto wiele uwagi poÊwiecono zad∏u˝eniom czyn-
szowym, które na koniec 2006 r. wynosi∏y 5 741,6 tys.
z∏, tj. 5,7 proc. rocznego wymiaru op∏at i by∏y ni˝sze
od zad∏u˝eƒ na koniec 2005 r. Komisja Mieszkaniowa
kontynuowa∏a prowadzone od trzech lat indywidual-
ne rozmowy z d∏u˝nikami – cz∏onkami spó∏dzielni.

Komisja Organizacyjno-Samorzàdowa. Komisja
odby∏a w kadencji 2006-2007 r. cztery posiedzenia
plenarne. W ramach prac komisji znalaz∏y si´ m.in.
sprawy zwiàzane z dzia∏alnoÊcià Osiedlowej Telewizji
Kablowej w osiedlu Sadyba oraz funkcjonowaniem
ogródków przydomowych na terenie spó∏dzielni.
Wynikiem by∏o opracowanie i przedstawienie przez
komisj´ do zatwierdzenia Radzie Nadzorczej regula-
minów w obydwu sprawach. 

IV. INFORMACJA O ZEBRANIACH    
GRUP CZ¸ONKOWSKICH
Zebrania Grup Cz∏onkowskich odby∏y si´ we

wszystkich osiedlach w terminach od 23 marca do 23
kwietnia br., tj. co najmniej na miesiàc przed planowa-
nym terminem obrad 57. ZPCz. We wszystkich zebra-
niach uczestniczyli cz∏onkowie Zarzàdu i Rady Nad-
zorczej.

Z tematów omawianych na ZGCz, a które wzbudzi-
∏y najwi´cej dyskusji i uwag, odnotowaç nale˝y: regu-
lacj´ prawnà terenów (Stegny Pó∏noc) • podzia∏ grun-
tów – kwestionowano zarówno jego prawid∏owoÊç jak
i zasadnoÊç (Sadyba, Stegny Ro˝ek) • sposób podzia∏u
po˝ytków z lokali us∏ugowych pomi´dzy poszczególne
budynki (Sielce, Stegny Ro˝ek) • sposób podzia∏u
dawnego osiedla Stegny Pó∏noc na dwa osiedla (Ste-
gny Ro˝ek) • remonty kapitalne – krytyczna oce-
na wykonawców remontujàcych dêwigi oraz wykonu-
jàcych ocieplenia budynków • ustanawianie prawa
odr´bnej w∏asnoÊci • ochrona przed ha∏asem • budo-
wa i modernizacja dróg wewn´trznych • rozwój spor-
tu i rekreacji, budowa boisk, place zabaw dla dzieci.

Osiedle Sadyba by∏o jedynym, które rygorystycz-
nie podesz∏o do sprawy braku kworum na ostatnim
ZPCz. SzeÊciu delegatów na ZPCz spoÊród tych, któ-
rzy wyszli przed koƒcem zebrania bez uprzedniego
usprawiedliwienia, zosta∏o odwo∏anych. 

Nadal wyst´puje niska frekwencja na zebraniach
grup cz∏onkowskich.

V. DZIA¸ALNOÂå RAD OSIEDLI 
I RAD DOMÓW
Rada Nadzorcza ocenia pozytywnie dzia∏alnoÊç

rad osiedli uznajàc, ˝e bez nich trudno wyobraziç so-
bie w∏aÊciwe funkcjonowanie spó∏dzielni. Znacz-

na samodzielnoÊç osiedli, nie tylko w sferze finanso-
wej, ale i samorzàdowej, musi si´ jednak wiàzaç
z wi´kszà odpowiedzialnoÊcià administracji i rad
osiedli za stan zasobów mieszkaniowych. Godne
podkreÊlenia sà dzia∏ania rad osiedli na rzecz popra-
wy bezpieczeƒstwa w osiedlach. Wa˝nym ogniwem
w dzia∏alnoÊci samorzàdowej sà równie˝ rady do-
mów. Jednak˝e wiele domów nadal nie posiada w∏a-
snej rady i w tym przypadku decyzje za mieszkaƒców
podejmowane sà przez administracj´ z udzia∏em rady
osiedla.

VI. OCENA PRACY ZARZÑDU
Rada Nadzorcza uznaje dzia∏ania Zarzàdu

za w∏aÊciwe. Nale˝y wysoko oceniç prac´ s∏u˝b eko-
nomicznych i finansowych. Równie˝ pozytywnie
nale˝y oceniç dzia∏alnoÊç dzia∏u cz∏onkowsko-
-mieszkaniowego. Rada Nadzorcza dostrzega nato-
miast pewne mankamenty w dzia∏alnoÊci inwesty-
cyjnej i remontowej. W zwiàzku z rozliczeniami
kosztów na pojedyncze budynki oraz zwi´kszonà
rolà i aktywnoÊcià rad domów, systemowych zmian
wymaga zakres pracy i odpowiedzialnoÊci admini-
stratorów. D∏ugotrwa∏oÊç procesów uzyskania de-
cyzji administracyjnych w sprawach inwestycyj-
nych i terenowo-prawnych wymaga zwi´kszenia
wysi∏ków odpowiednich s∏u˝b na rzecz skrócenia
terminów.

Bioràc pod uwag´ ca∏okszta∏t dzia∏alnoÊci Zarzà-
du ogólna ocena jego pracy dokonana przez Rad´
Nadzorczà jest pozytywna.

Za∏àcznik nr 1

SK¸AD PREZYDIUM RADY NADZORCZEJ
Janusz Gajda – Przewodniczàcy • Leszek Gano-

wicz – Zast´pca przewodniczàcego • Andrzej Pod-
lewski – Zast´pca przewodniczàcego • Krysty-
na Przy∏uska – Sekretarz • Marek Woêniak – Prze-
wodniczàcy Komisji Rewizyjnej • Marek Linkie-
wicz – Przewodniczàcy Komisji Technicznej •
Hanna Idêkowska – Przewodniczàca Komisji
Mieszkaniowej • Krzysztof Paw∏owski – Przewod-
niczàcy Komisji Organizacyjno-Samorzàdowej.

SK¸AD RADY NADZORCZEJ
Gra˝yna Cabaj – os. Stegny Pó∏noc • Adam Czer-

ny – os. Stegny Po∏udnie • Anna Dmowska – os. Sa-
dyba • Ryszard Dzialuk – os. Sielce • Janusz Gajda
– os. Sadyba • Leszek Ganowicz – os. Stegny Po∏u-
dnie • Hanna Idêkowska – os. Sielce • Jerzy Ja-
strz´bski – os. Idzikowskiego • Ewa Klimaszewska
– os. Sielce • Kazimierz Kostecki – os. Sadyba • El˝-
bieta Kotowska 2 – os. Stegny Po∏udnie • Zbigniew
Koz∏owski 3 – os. Stegny Ro˝ek • Stanis∏aw KryÊ –
os. Stegny Po∏udnie • Marek Linkiewicz – os. Ste-
gny Pó∏noc • Grzegorz Madej – cz∏onek oczekujàcy
• Krzysztof Paw∏owski – os. Sadyba • Andrzej Pod-
lewski 4 – os. Sielce • Krystyna Przy∏uska – os. Ste-
gny Pó∏noc • Krystyna Reszczyƒska – os. Stegny
Po∏udnie • Maria Roso∏owska – os. Sadyba • Barba-
ra Szymaƒska – os. Sadyba • Marek Woêniak – os.
Bernardyƒska • Katarzyna Zdunek – cz∏onek ocze-
kujàcy • Marek ˚yszko – os. Stegny Po∏udnie

2 z∏o˝y∏a rezygnacj´ z pracy w Radzie Nadzor-
czej z dniem 26.05.2007 r.

3 z∏o˝y∏ rezygnacj´ z pracy w Radzie Nadzorczej
z mandatu osiedla Stegny Ro˝ek z dniem
26.05.2007 r.

4 z∏o˝y∏ rezygnacj´ z pracy w Radzie Nadzorczej
z dniem 30.04.2007 r.

SK¸AD KOMISJI RADY NADZORCZEJ
KOMISJA REWIZYJNA • Przewodniczàcy: Ma-

rek Woêniak • Cz∏onkowie: Kazimierz Kostecki •
Stanis∏aw KryÊ • Krystyna Reszczyƒska • Barbara
Szymaƒska • Katarzyna Zdunek

KOMISJA TECHNICZNA • Przewodniczàcy:
Marek Linkiewicz • Cz∏onkowie: Adam Czerny •
Ewa Klimaszewska • Zbigniew Koz∏owski • Maria
Roso∏owska • Marek ˚yszko

KOMISJA MIESZKANIOWA • Przewodniczàca:
Hanna Idêkowska • Cz∏onkowie: Gra˝yna Cabaj •
Anna Dmowska • El˝bieta Kotowska • Grzegorz
Madej

KOMISJA ORGANIZACYJNO-SAMORZÑDO-
WA • Przewodniczàcy: Krzysztof Paw∏owski •
Cz∏onkowie: Janusz Gajda • El˝bieta Kotowska •
Andrzej Podlewski • Krystyna Przy∏uska 

Za∏àcznik nr 2

WYKAZ UCHWA¸ RADY NADZORCZEJ 
od czerwca 2006 r. do maja 2007 r.
1. Uchwa∏a nr 13 z dnia 26.09.2006 r. w sprawie:

ustanowienia na rzecz Miejskiego Przedsi´biorstwa
Wodociàgów i Kanalizacji w m. st. Warszawie Spó∏ka
Akcyjna Pl. Starynkiewicza 5 Warszawa, nieodp∏atne-
go ograniczonego prawa rzeczowego (prawa u˝ytkowa-
nia) na nieruchomoÊci wzd∏u˝ przebiegu sieci wodo-
ciàgowej oraz kanalizacji Êciekowej przy ul. J. Sobie-
skiego / Êw. Bonifacego

2. Uchwa∏a nr 14 z dnia 24.10.2006 r. w sprawie:
zmian w Regulaminie przyjmowania cz∏onków, usta-
nawiania praw do lokali i zamiany mieszkaƒ oraz naj-
mu lokali mieszkalnych w MSM Energetyka zatwier-
dzonym Uchwa∏à Nr 9 Rady Nadzorczej MSM Ener-
getyka z dnia 22.02.2005 r.

3. Uchwa∏a nr 15 z dnia 24.10.2006 r. w sprawie:
okreÊlenia podstawowych wskaêników i za∏o˝eƒ
do planu gospodarczo-finansowego spó∏dzielni
na 2007 r.

4. Uchwa∏a nr 16 z dnia 28.11.2006 r. w sprawie: wy-
kluczenia cz∏onków ze spó∏dzielni

5. Uchwa∏a nr 17 z dnia 19.12.2006 r. w sprawie: za-
twierdzenia Regulaminu udzielania zamówieƒ na ro-
boty budowlane, dostawy i us∏ugi w MSM Energetyka

6. Uchwa∏a nr 1 z dnia 30.01.2007 r. w sprawie:
zatwierdzenia planu gospodarczo-finansowego spó∏-
dzielni na 2007 r.

7. Uchwa∏a nr 2 z dnia 30.01.2007 r. w sprawie: wy-
kluczenia cz∏onków ze spó∏dzielni

8. Uchwa∏a nr 3 z dnia 27.02.2007 r. w sprawie: za-
twierdzenia Regulaminu funkcjonowania osiedlowego
kana∏u informacyjnego w ramach Osiedlowej Telewizji
Kablowej w osiedlu Sadyba

9. Uchwa∏a nr 4 z dnia 27.03.2007 r. w sprawie: wy-
kluczenia cz∏onków ze spó∏dzielni

10. Uchwa∏a nr 5 z dnia 27.03.2007 r. w sprawie:
zmiany Regulaminu wy∏aniania kandydatów i obsady
stanowisk cz∏onków Zarzàdu, kierowników osiedli
oraz ich zast´pców

11. Uchwa∏a nr 6 z dnia 27.03.2007 r. w sprawie:
zmiany Regulaminu wynajmu lokali u˝ytkowych oraz
dzier˝awy terenu w MSM Energetyka

12. Uchwa∏a nr 7 z dnia 24.04.2007 r. w sprawie:
uchylenia uchwa∏y nr 6 z dnia 27.05.2003 r. w sprawie
zasad ustalania wysokoÊci zobowiàzaƒ z tytu∏u ocie-
pleƒ budynków podlegajàcych sp∏acie przez cz∏onków,
którzy wystàpili z ˝àdaniem ustanowienia odr´bnej
w∏asnoÊci ich lokali mieszkalnych

13. Uchwa∏a nr 8 z dnia 24.04.2007 r. w sprawie: za-
twierdzenia Regulaminu u˝ytkowania ogródków przy-
domowych w MSM Energetyka
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MIESZKANIOWE
o Zamieni´ mieszkanie w budynku B
Sobieskiego/Bonifacego (parter 69 mkw. taras,
ogródek) zakoƒczenie II kw. 2008 – na podobne lub
wi´ksze, II pi´tro lub wy˝ej, w budynku B lub C. Tel.
0-606-297-357 i 0-22-389-78-24.
o Zamieni´ dzia∏k´ z dwoma ca∏orocznymi domka-
mi 25 km od Warszawy kierunek Wo∏omin – na za-
d∏u˝one mieszkanie do 45 mkw w Warszawie (1 lub
2 pokoje). Tel. 0-600-667-537.
o Dwa pokoje w∏asnoÊciowe 31 mkw. w Piastowie,
I pi´tro w bloku 4- pi´trowym, zamieni´ na podobne,
najch´tniej Sadyba. Z dop∏atà! Tel. 022-723-46-46.
o Sprzedam w∏asnoÊciowe hipoteczne 31 mkw.,
balkon z widokiem, Stegny, dobry punkt komunika-
cyjny i handlowy. Tel. 0-500-165-247 i 022-
828-87-01.
o Zamieni´ 42 mkw. spó∏dzielcze w∏asnoÊciowe,
2 pokoje Stegny Pó∏noc, pi´tro 4/10, stan bardzo do-
bry, balkon, okna PCV, blok ocieplony, zamykany
korytarz, na wi´ksze, spó∏dzielcze w∏asnoÊciowe
3 lub 4 pokoje, Stegny Pó∏noc, w niskim, mo˝e byç
4 pi´tro + dop∏ata. Tel. 0-603-505-656 lub
0-603-974-906.
o Kupi´ mieszkanie jedno lub dwupokojowe w przy-
st´pnej cenie. Tel. 0-504-855-658.
o Sprzedam w∏asnoÊciowe: Sadyba, ul. Bonifacego,
48 mkw., parter, 3 pokoje + widna kuchnia + loggia
+ ogródek. Tel. 022-642-97-95 (wieczorem) lub
0-604-976-719.
o Zamieni´ mieszkanie w∏asnoÊciowe (ceg∏a)
52 mkw. (dwa du˝e pokoje z widnà du˝à kuchnià
na II pi´trze) przy lesie, blisko stacji PKP i dworca PKS
w Miƒsku Maz. – na mniejsze w Warszawie. Tel.
0-607-261-090.
o Kupi´ mieszkanie jednopokojowe bez poÊredni-
ków w przyst´pnej cenie. Tel. 022-858-083-52.

US¸UGI REMONTOWE
o Remonty – kompleksowo. Tel. 022 – 423 – 94-76
lub 0-508-782-253.
o Elektryk´ i hydraulik´ w mieszkaniu. Solidnie, nie-
drogo. Tel. 0-502-900-276.
o Hydraulik domowy WOD-KAN-GAZ (Uprawnie-
nia). Tel.  022-840-26-54 lub 0-502-977-324.
o Elektryk z uprawnieniami – pe∏ny zakres us∏ug.
Tel. 022-841-90-81 lub 0-600-880-199.
o Instalatorstwo sanitarne i gazowe, remonty ∏azie-
nek. Tel. 022-642-87-19.
o Z∏ota    Ràczka.   Tel.   022-840-26-54   lub
0-502-977-324.
o Us∏ugi remontowe od A do Z. Tel.  022-678-99-94
i 0-606-112-426.

ZDROWIE
o Rehabilitacja – gabinet, bóle kr´gos∏upa, stawów,
udary. Wizyty domowe. Praktyka w USA, p∏ynny an-
gielski. Tel. 0-508-338-446.
o EEG – Neurolodzy. Dawniej Sobieskiego 18, teraz
Ursynów, ul. Pasa˝ Stok∏osy 11. Tel. 022 643-40-42
i 0-602-21-33-18.
o Diagnostyka i leczenie chorób chronicznych –
INTEGRUM, ul. Bernardyƒska 5. Tel. 022-885-57-59.
www.paramed.waw.pl
o Dr n. medycznych, specjalista neurolog przyjmuje
w MEDI ALDENT ul. Burgaska 2/4, Stegny. Tel.
022-842-75-25 i (0-22) 651-61-62.
o Lekarz chorób wewn´trznych – wizyty domowe.
Tel. 0-604-985-261.

NAUKA
o ¸acina – gramatyka, s∏ownictwo, pomoc w lek-
cjach, prace pisemne, t∏umaczenia – u studentki V ro-
ku Instytutu Filologii Klasycznej UW. Stegny z dojaz-
dem. Tel. 0-604-238-628, GG 608-47-86.
o J´zyk angielski – gramatyka, konwersacje, po-
moc w lekcjach, prace pisemne, t∏umaczenia – u ab-
solwenta SGH oraz European University College
w Brukseli. Stegny z dojazdem. Tel. 0-696-053-931
GG 127-48-34.
o Francuski: konwersacje, t∏umaczenia przysi´g∏e.
Tel. 022-651-95-36, 0-691-743-127.

o Fizyka – dowolny zakres, przygotowanie do matu-
ry, olimpiad. Oryginalne zadania, tanie korepetycje.
Tel. 022 842-00-59.
o Matematyka – szko∏a podstawowa, gimnazjum.
DoÊwiadczona nauczycielka. Tel. 0-500-785-723.
o Angielski – uczniom gimnazjów i liceów. DoÊwiad-
czona nauczycielka. Tel. 022-842-64-67. Sadyba.
o J´zyk fran´cuski – korepetycje, konwersacje, t∏u-
maczenia. Tel. 022--651-50-09.
o Fortepian, instrumenty klawiszowe – profesjonal-
nie i ciekawie, pedagog z doÊwiadczeniem. Tel.
0-503-379-336 i 022-498-90-64.
o Angielski w domu ucznia – pomoc w odrabianiu
lekcji, korepetycje. Szko∏a podstawowa, gimnazjum,
liceum. Tak˝e t∏umaczenia. Tel. 022-842-60-41
i 022-828-42-07.
o Angielski (nauka, korepetycje). Szko∏a podstawo-
wa, gimnazjum, liceum, przygotowanie do ma-
tury, zaliczanie lektoratów oraz t∏umaczenia. Tel.
0-504-567-304 lub 022-642-17-11.

SPRZEDAM
o Sprzedam leÊnà dzia∏k´ rekreacyjnà 2200 mkw.
okolice Zalesia Górnego. Tel. 022-756-98-11,
0-602-600-945.

RÓ˚NE
o Kupi´ dzia∏k´ z ma∏ym domkiem do 50 km
od Warszawy. Tel. 022 840-30-46.
o Tani wypoczynek nad rzekà Wel (Mazury). Kajaki,
w´dkowanie, rowery. Tel. 0-502-211-653.
o Kobieta 37 lat do˝ywotnio zaopiekuje si´ samot-
nà starszà osobà w zamian za zapisanie mieszkania.
Tel. 0-600-667-537.
o Do wynaj´cia miejsce postojowe w gara˝u Polna
3a. Tel. 0-664-322-812.
o Do wynaj´cia miejsce w gara˝u podziemnym ul.
Powsiƒska 23. Tel. 0-603-837-260 (po godz. 20).
o Obrazy olejne oprawione, bezpoÊrednio z pra-
cowni przy ul. Bonifacego, artysta plastyk, du˝y wy-
bór, atrakcyjne ceny. Mo˝liwoÊç prezentacji i wyboru
u klienta. Tel. 0-602-44-66-75.
o Zwrot VAT za materia∏y budowlane, remontowe.
Wype∏nianie formularzy VZM-1A/B. Tanio. Tel.
0022 642-50-81 i 0-880-528-951.
o Akermaƒska 3 • Kredyty na zakup nieruchomo-
Êci • Kredyty dla firm • Kredyty odd∏u˝eniowe. Tel.
0-505-474-544.
o Wró˝biarstwo. Tel. 0-600-393-485.
o Nowo otwarta Agencja Ubezpieczeniowa Grupy
PZU S. A. ul. Bernardyƒska 5 zaprasza w godz. 11 –
17. Oferujemy ubezpieczenia komunikacyjne, majàt-
kowe i inne. Tel. 022-842-81-30; 0-601-311-381.
o Transport – przeprowadzki. Tanio, szybko, solid-
nie. Tel. 0-504-376-845.
o Sklep TANIA ODZIE˚ Stegny ul. Portofino 8 (na ty-
∏ach Mokpolu) zaprasza. Tylko wysoka jakoÊç.
o Emeryt z wy˝szym wykszta∏ceniem przyjmie
prac´ biurowà. Obs∏uga komputera – znajo-
moÊç    programu   AutoCAD.  Tel.  022-842-95-07
i 0-505-650-033.
o Bielizna – TRIUMPH, FELINA, du˝y wybór modeli i roz-
miarów. Sobieskiego 60 róg Bonifacego. Zapraszamy! 
o Us∏ugi  komputerowe   –  zabezpieczenie  kom-
putera,  usuwanie  awarii,  wirusów,  korepetycje
z informatyki i inne. Tel.0-506-077-327,
www.widecom.boo.pl
o Us∏ugi stolarskie – zabudowa kuchni, szafy, me-
ble, projektowanie. Solidnie. Tel.  022- 651-86-15 lub
0-501-551-941.
o Zawioz´ do Êlubu – szcz´Êliwy Roll Royce – Re-
tro, bia∏y. Dla mieszkaƒców Energetyki zni˝ka. Tel.
022-842-71-80 i 0-502-073-622.
o Agencja ubezpieczeniowa ERGO-HESTIA, ul.
Powsiƒska róg Go∏kowskiej zaprasza w godz.
10-18. Elastyczna oferta, szeroki zakres, porady
gratis. Tel. 022-651-96-80 i 0-501-867-100,
mail 009815 @ag.hestia.pl
o Introligatornia – ul. Amundsena 4 (Ursynów,
od ul. Dereniowej). Autobusy: 136, 179, 436, 504,
505. Tel. 0-602-600-773.
o Pedicure u klienta. Tel. 022-863-73-47.
o Oryginalne grafiki o ró˝norodnej tematyce do
mieszkaƒ, biur i na prezent. Tel. 0-509-720-717.

24 kwietnia odby∏o si´ ostatnie,
przed 57. Zebraniem Przedstawicie-
li Cz∏onków, posiedzenie plenarne
Rady Nadzorczej. PoÊwi´cone by∏o
g∏ównie przygotowaniom do ZPCz.
Rada Nadzorcza zaopiniowa∏a: pro-
jekty uchwa∏ przedk∏adanych
na ZPCz. • sprawozdanie finansowe

spó∏dzielni za 2006 r. • informacj´
o realizacji wniosków polustracyj-
nych • zmiany w statucie MSM
Energetyka przedstawione przez
Komisj´ Statutowà.

Rada Nadzorcza zatwierdzi∏a po-
nadto, wa∏kowany od kilku miesi´-
cy, regulamin u˝ytkowania ogród-
ków przydomowych w MSM Ener-
getyka. Pe∏ny tekst regulaminu opu-
blikujemy w paêdziernikowym nu-
merze M-6.

Koniec 
wieƒczy dzie∏o

Dlaczego tak 
okrutnie niszczy

si´ przyrod´

Wybierz zdrowie 
p∏ynàce z natury
Sklep Zielarsko-Medyczny
ul. Sw. Bonifacego 
róg Akermaƒskiej

Poleca:
Zio∏a ] Suplementy ] Witaminy  
Mieszanki zio∏owe ] Soki owocowe
Kosmetyki ] MaÊcie ] Herbatki
Materia∏y opatrunkowe ] Wody lecznicze
Przyjdê, sprawdê nasze ceny!
Poniedzia∏ek-piàtek 10-18, sobota 10-14
Tel. 0-505-541-220

R A D A  N A D Z O R C Z A

L I S T Y

Na uliczce osiedlowej, pomi´dzy
budynkiem przy ul. Bonifacego
83/85 i Pogotowiem Opiekuƒczym,
Êci´to drzewom ga∏´zie prawie
do pnia. Zniszczono wszystkie
gniazda srok, pozbawiajàc ptaki
mo˝liwoÊci rozrodu. Dlaczego tak
okrutnie i bezmyÊlnie niszczy si´
przyrod´?

Ponury jest obraz Êwiata, na któ-
rym majà prawo istnieç tylko dwu-
no˝ni i beton...      Lidia Kidawa

os. Sadyba

SSEEZZAAMM
komis pod
przedszkolem

KUPNO-SPRZEDA˚
UBIORU I OBUWIA

Warszawa, 
ul. J. Sobieskiego 72 B
od poniedzia∏ku do piàtku
w godzinach 14-19




